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číslo 1/10 
leden— březen 2024 

BUKOVENSKO-LÍNSKÝ ZPRAVODAJ 

Vážení spoluobčané, už máme čtvrtroku 2024 za sebou. A jak pak jste prožili svátky jara? V duchu 

tradic – úklid, pečení beránků i nádivek, barvení vajíček, děti koledovaly a chlapi, jestlipak jste 

vypráskali pomlázkou mamky, manželky a kamarádky?  Nebo Velikonoce neslavíte a užili jste si 

zasloužené volno? Ať tak, nebo tak, zalistujte stránkami zpravodaje, kde se opět dozvíte, co se 

v našich obcích událo a co se připravuje. 

DĚNÍ V OBCI 

 Zpracovává se projekt „Chodník z Lín na hřbitov“, na toto dílo se využijí  finance, které jsme 
získali z titulu Vesnice roku. 

 Budova hasičárny roste jako z vody. 
 Kostel sv. Jana Nepomuckého – i nadále pokračuje 

veřejná sbírka na opravu kostela. Z obdržených nabídek 
na opravu památky byly vybrány tyto firmy: 
Restaurátorské práce – Brandl s.r.o. Praha a Stavební 
práce – AKAN ART, v.o.s. Praha. Po schválení dotace 
začnou restaurátorské a stavební práce.  

 Po úspěšném získání titulu Modré stuhy za kulturní 
život v obci jsme se opět přihlásili do soutěže Vesnice 
roku 2024. Je tedy před námi opět příprava a následná 
produkce, kterou komisi  přesvědčíme, „Že na to 
máme“. Vyzýváme tedy členy spolků a všechny občany, 
kteří mají zájem o tuto akci o součinnost. Bližší 
informace v kanceláři OÚ a u pana starosty Petra 
Holmana. 
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INFORMACE PRO OBČANY 

 Na bio-skládkách v měsíci dubnu se prodlužuje otevírací doba: soboty 9:00- 11:00.  
 Svoz odpadu od domu plasty – žluté pytle, papír – modré pytle /kartony vozte do kontejnerů 

na bio-skládkách v Bukovně a v Línech. Žluté a modré pytle jsou k dispozici zcela zdarma 
v kanceláři OÚ a také na bio skládce v Línech 

 28. dubna v neděli firma Compag provede svoz nebezpečného odpadu v Línech u květinky – 
nebezpečný odpad: barvy a laky v uzavřených nádobách, kompletní elektrozařízení přivezte 
do 8:00, jelikož firma v tomto čase ukončí nakládání nebezpečného odpadu. 

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ AKCE 
Plesová sezona 
Plesovou sezonu zahajují myslivci, a ani letos tomu nebylo jinak, poté jsme si zatančili na plese 
obecním a na tanečním parketu se sešli i v maskách na maškarní merendě, kterou pořádali 
baráčníci. Plesovou sezonu u nás ukončili baráčníci z Čejetic.   

Myslivecký ples 

Rok 2024 jsme započali prvním plesem 
sezóny s tradičně bohatou zvěřinovou 
tombolou okořeněnou o několik dalších 
hodnotných cen. Sál jsme letos vyzdobili 
trofejemi hlavně daňčí zvěře a smrkovými 
větvemi. Účast byla nečekaně velká, za což 

jsme velmi rádi a děkujeme. K poslechu nám 
hrála již po druhé 3členná skupina Region 
Miroslava Brože až do časných hodin. 
Doufáme, že jste si to užili a přijdete na náš 
ples za rok znovu. 

                                                                                                                                                    

Ing. Eva Škořepová 

Ples obecní 27. ledna 
A stejně jako na myslivecký i na tento ples 

přišlo přes 140 tanečníků. Kapela Region hrála 

k poslechu, ale především k tanci, bohatá 

tombola, /děkujeme všem sponzorům/ dobrá 

hospoda, ale také předtančení standartních 

tanců v podání manželů Musalových, kteří se 

v loňském roce zúčastnili Mistrovství světa 

v Torontu, to vše 

přispělo k dobré 

náladě a zábavě.  
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Ples maškarní pořádaný baráčníky 
17. února jsme uspořádali maškarní ples. Tato 
tradiční akce je vždy 
hojně navštěvována a i 
letos tomu nebylo jinak. 
Na parketu se po 
čtrnácté hodině 
najednou sešlo spousta 
princezen, karkulek, 
zvířátek, spidermanů, 
sportovců a dalších 
masek. Přiletěly i včelky 
a berušky „to už by 
mohlo být to jaro“. O 
zábavu dětí se staraly 
kovbojky Míla, Lucka, 
Soňa a Jana. Děti 
soutěžily, a jak to na 
správném plese bývá, 

hlavně se tancovalo. Do zábavy se zapojili i 
rodiče, všichni si tedy ples užili. A, že maškarní 
není jen zábava pro děti, bylo znát na večerním 
plese. Od starostí běžného života letos k 
převlekům a rolím uteklo daleko více 
dospělých než loni, a to je dobrá zpráva – je to 
důkaz, že i v dnešní napjaté době dokážeme 
utéct každodennímu stresu, na chvíli vypnout a 
stát se někým jiným ve světě fantazie, ve 
kterém se jeptišky potkaly u baru s členy 
hippies, bača se svými ovečkami kamarádil s 
vlkem, sešli se i pohádkové postavy jako třeba 
Křemílek a Vochomůrka s Dlouhým, Širokým a 
Bystrozrakým. Naštěstí si nikdo ani nešlápnul 
do ……., protože okolo něj lítalo dost much. 
Dorazili i sportovci, kteří své dresy zřejmě 
vyprali na 90. Je zajímavé každý rok pozorovat, 

jak se trend masek z půjčoven mění na snahu o 
vlastní výrobu kostýmů. Díky inspiracím z 

internetu jsou masky rok od roku 
propracovanější a originálnější a ty skutečně 
TOP jsme ocenili vyhlášením nejlepší masky. 
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Jarmark  
Baráčníci pro vás připravili již 8. ročník Jarmarku
- vítání jara. Každý rok zveme představitele 
zajímavých řemesel a tím se snažíme vám 
zprostředkovat netradiční zážitek. Letos naše 
pozvání přijali skláři z Glass ateliéru Želízy, 
přijeli s mobilní peci a vy jste si tak mohli práci 
skláře vyzkoušet. /výrobky si skláři odvezli, 
jelikož musely chladnout. Nebojte se, vše 
přivezeme/. Skláři byli venku, bohužel počasí 
této produkci nepřálo. A co se dělo uvnitř 
sokolovny? Tam bylo „živo“, jarmark zahájili 
baráčníci z Čejetic s předtančením české 
besedy.  Prodejci, kteří za námi jezdí těch osm 
let, ale i nový, kteří se nám sami ozývají, 
nabízeli své výrobky. Vystoupily děti z naší 
mateřské školy, z MŠ Katusice. Obec Skalsko 

prezentovaly děti ze školy a 
zazpíval i pěvecký sbor 
Barvínek. A jako každý rok, 
tak i letos ukončil Jarmark 
pěvecký sbor z Dalovic. Jako 
tradičně jsme vyhlásili soutěž 
o nejchutnější dortík, sešlo se 
nám devět vzorků a nezávislá 
komise ochutnávala a 
rozhodla takto, na třetím 
místě se umístil výrobek Jany 
Čubanové, na druhém Ilony 
Mužové a dortík Bláži 
Jakubcové porotě chutnal 
nejvíce. Nově jsme vyhlásili 
výstavu pečených beránků i 

První místo získali Dlouhý, Široký a Bystrozraký, 
na druhém místě se umístilo hovno a jeho 
mušky, na třetím houby, bramborovou medaili 
získal dědek, který obcházel parket a pozoroval 

tanečníky, a poslední pátou cenu si odnesl rytíř 
z řádu křižovníků. Těšíme na shledanou příští 
rok.  
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MATEŘSKÁ ŠKOLA 

s pečící formou. Beránek je symbol Velikonoc a 
výstavy se zúčastnilo osm beránků a také 
pečený zajíček, rak a vejce. Některé formy jsou 
hodně staré, děděné po generace a další 
pekařky si formu kvůli nám koupily.  

„V dobrém jsme se sešli, v dobrém rozešli. 

Dobře jsme se měli a rádi se opět sejdeme.“ 

Více ve videu: https://youtu.be/pQ5ql4RBuRc  

V novém roce jsme přivítali novou kamarádku 
do našeho kolektivu. Z toho důvodu se 
dočasně pro tento školní rok zvedla kapacita 
MŠ na 25 dětí. Její adaptace proběhla bez 
problémů a dnes je již plně začleněna do 
„školkové party“. 
Stejně jako 
koncem 
předešlého 
roku se 
docházka a 
činnosti 
velmi 
odvíjely od 
početné 
nemocnosti 
dětí. 
Aktivity a 
pobyt 
venku v 

nepřívětivém počasí jsme plánovali dle 
aktuálních individuálních potřeb dětí. Přesto 
jsme zvládli alespoň ve vnitřních podmínkách 
realizovat „zimní olympiádu“, na které si děti 
vyzkoušely zimní sporty jako například běh či 
skoky na lyžích, biatlon, ale i samotné 
koulování bez sněhu. Ne - neměli jsme sníh ve 
školce, nebyl žádný ani venku, zmuchlali jsme 
bílé papíry a s těmi bylo také spoustu zábavy. 
Konec měsíce února a měsíc březen byly už 
daleko aktivnější. V únoru jsme slavili 
Masopust v podobě přehlídek masek, soutěží s 
klaunem a například ještě tvoření koláčů z 
různých materiálů. Děti milují převleky a masky 
obecně, protože to umožňuje rozvíjet jejich 
fantazii a kreativitu. Převleky jim umožňují 
vstoupit do různých rolí a světů, což zase 
podporuje jejich sociální a emocionální vývoj. 
Skrze převleky mohou děti prozkoumávat 
různé identitní role, jako jsou například 

princezny, superhrdinové, zvířátka nebo 
postavy z oblíbených knih či filmů. Celkově 
tedy masky představují způsob, jak 
prozkoumávat samy sebe a svět kolem sebe. 
Také se ve školce odehrálo pár kulturních akcí. 
Naše mateřská škola se zúčastnila Noci s 
Andersenem. Tato akce je inspirovaná dílem 
dánského spisovatele Hanse Christiana 
Andersena, známého svými pohádkami jako 
„Malá mořská víla“, „Ošklivé káčátko“ nebo 
„Sněhová královna“. Akce probíhala v 
podvečer a zahrnovala aktivity jako například 
návštěvu knihovny, výrobu vlastní záložky do 
knížky či čtení pohádek. Děti nás překvapily 
svým vlastním vyprávěním pohádek a příběhů. 
Cílem této kulturní akce je podnítit u dětí 
zájem o čtení a umění. My jsme tuto 
mimoškolní aktivitu ještě obohatili o 
stopovanou po obci s cílovou stanicí Coffee Bar 
67, kde na nás čekalo občerstvení. Navečeření 
jsme s přesunuli na další program zpět do 
školky, kde jsme dokonce přespali. Celá akce 
včetně společně strávené noci proběhla 
úspěšně bez 
slz a stýskání. 
Děti si večer 
maximálně 
užily a já 
ještě jednou 
děkuji 
rodičům za 
jejich důvěru 
a spolupráci. 
Kulturní 
týden byl 
zakončen 
příjezdem 
Dřevěného 
divadla herce Jana Hrubce s velmi vtipně 
pojatou pohádkou Princezna na hrášku. 
Naše dětičky se také zúčastnily Jarmarku. 
Vystoupení, které zahrnovalo jak zpěv, recitaci 

https://youtu.be/pQ5ql4RBuRc?fbclid=IwAR3toI5mTayJl_0_3TR5R3SP5ZjDiTUy4rRGqaUXMEV6NhliE4oV0quJlLo_aem_AXCJFXIeeadm817MLUlv_OlbnSU6sT3cWwy8x7N1Qk63YmcxB2XZ_TevlSPzkZuSKVpBBu5XASiZZjobLqCyfaqL
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ČINNOSTI SPOLKŮ 

i tanec, se dětem moc povedlo. Předvedly tam 
například již dlouho nacvičovanou sestavu, 
Mravenci.   Touto sestavou se zúčastníme v 
krajských kolech v Benátkách nad Jizerou, 
v Brandýse nad Labem a na XVII. Všesokolském 
sletě v Praze. 
S akcemi nezapomínáme ani na rodiče a jejich 
obavy ze zápisů do základních škol. Na téma 
školní zralost či právě zápis do ZŠ se konala již 3 
možná setkání. Dvě se odehrávala v prostorách 
mateřské školy. Navštívila nás PhDr. Mgr. Jana 
Draberová, Ph.D. dětská psycholožka, která si 
připravila pro zájemce o přednášku na motiv 
školní zralosti dětí prezentaci a zodpověděla 
všechny jejich otázky. Dalšího setkání se rodiče 
měli možnost zúčastnit v on-line prostředí na 
stejné téma, tentokrát od lektorky Mgr. 
Martiny Večeřové. A poslední setkání proběhlo 
s ředitelkou ZŠ Dalovice Mgr. Bc. Jitkou 
Konečnou na námět Zápisy do Dalovické 
základní školy. 
Nabízíme informace pro budoucí zájemce o 
místo v naší mateřské škole: Den otevřených 
dveří se letos uskuteční na přání zájemců, kteří 
se předem telefonicky domluví nebo v rámci 
zápisů. Rodiče se s dětmi mohou přijít podívat 
do naší mateřské školy a seznámit se tak nejen 
s prostory, ale i zaměstnanci. 
Přijímací řízení - Zápis do Mateřské školy 
Bukovno –Líny, příspěvková organizace bude v 

termínu: 
6. 5. 2024 od 8:00-12:00 a 
7. 5. 2024 od 8:00-16:00. 
Pro věkem předškolní děti je docházka 
povinná. 
Dokumenty, které je třeba dodat k přijímacímu 
řízení: 
· vyplněnou Žádost o přijetí dítěte k 
předškolnímu vzdělávání, 
· kopii očkovacího průkazu, 
· kopii rodného listu, 
· občanský průkaz zákonného zástupce. 
(kopie můžeme zhotovit až při zápisu) 
Žádost o přijetí dítěte je ke stažení na 
webových stránkách školy: www.ms-
bukovno.cz v sekci „aktuální informace“ na 
hlavní stránce, nebo osobní vyzvednutí v MŠ po 
telefonické domluvě na tel. čísle 792 510 783 
nebo 737 124 713. 
Tímto se chci ještě omluvit za komplikace na 
webových stránkách školky. Došlo k 
nepředvídatelným okolnostem a situacím 
ohledně správy internetových stránek školy. 
Novou verzi webu pro Vás připravujeme a 
prosíme proto o shovívavost. Budeme se těšit 
na brzké shledání a všem hodně zdraví, pohodu 
a slunečné jaro přejí všichni z mateřské školy. 

Bc. Tereza Uřídilová 
ředitelka 

MS Michalovice-Bukovno 
Na výroční členské schůzi MS Michalovice – 
Bukovno konané 16. března taktéž v Línech 
jsme poprvé slyšeli našeho nově zvoleného 
jednatele pana Mgr. Michala Vejvodu, který 

převzal otěže po našem nejmilejším 
dlouholetém jednateli Janu Mosklovi. Našemu 
milému Honzovi, který vždy ošperkoval zápis 
svým svébytným humorem, jsme poděkovali 
ústy předsedy spolku a malým darem. 
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Jako vždy vystoupili se svými zprávami 
hospodář spolku pan M. Vinš a předseda p. 
Ulman, který vyzdvihl spolupráci myslivců s 
obcí, a to nejen sběr odpadů kolem cest i 
mimo ně, ale i v loňském roce účast na 
obnovených májích či aktivně při presentování 
činnosti obce pro soutěž Vesnice roku. 
Samozřejmě jsme nezaháleli ani brigádnicky. 
V loňském roce jsme kromě běžných brigád na 
mysliveckých zařízeních a bažantí voliéře 
pracovali i na likvidaci plechové boudy na 
střelnici, kde vzniká nový hliněný val. 
Náš spolek má štěstí, že může provozovat 
schválenou střelnici v Močidlech, kde se 
pořádají pravidelné memoriály a parkury ve 
střelbě na asfaltové terče. Naše střelnice ve 
spolupráci OMS Mladá Boleslav slouží í pro 
výuku nových adeptů myslivosti, nebo se 
pronajímá dalším spolkům k jejich střeleckým 
aktivitám. 
Zde bych ráda přivítala diváky a střelce na 
našich akcích na střelnici v Močidlech, a to na 
plánované termíny 13. 4.2024 Memoriál 
Bičíka a Bendy, 27. a 28. dubna na okresní 
přebor v brokové střelbě a malorážce, 12. 
května na Parkur Zemědělského družstva 
Bukovno, 1. 6. na Memoriál Svárovského 
pořádaný našimi kolegy z MS Skalsko, 8. 
června na Velkou cenu Bukovna a 5. října na 
oblíbený Parkur Hubert. 
Hospodář Miroslav Vinš pak shrnul lov zvěře 
za uplynulý myslivecký rok a předložil plán 
lovu pro rok další. Tradičně nakupujeme 500 
ks bažantích sedmitýdenních kuřat, ze kterých 
odlovíme tak 70%., tentokrát 368 ks. Ostatní 
jsou sice vypuštěni do přírody, ale většinou 
tito nepřežijí. Jsme rádi, že se někteří uchytili, 
a to v okolí Michalovické skládky, v remízkách 
Jizery a nově je můžeme pozorovat v okolí 
Bukovna. Doufáme, že se nám nadále bude 
dařit snižovat stavy tzv. zvěře myslivosti 
škodící, pod kterou spadá nejen liška ale i psík 
mývalový, jezevci, kuny a straky, které lze 
lovit. Neměla bych zapomenout zmínit, že 
občas k nám do údolí zavítají vlci. Tito byli 
znovu během vánočních svátků spatřeni v 
našem revíru. V loňském roce jsme ulovili 54 
ks prasete divokého, což je rekordní číslo. Jak 
řekl hospodář „Pravdou je, že 16 ks bylo 
uloveno pomocí sklopce, což je jistě velice 

efektivní pomocník, přinášející však pramálo 
radosti z lovu, ale mnoho starostí s jeho 
provozem a obsluhou. Vysoké stavy určitě 
nejsou naším přáním, protože nejen škody 
divočáků v polních kulturách, ale i veliká 
predace drobné zvěře jsou důvody, pro které 
je lov divokých 
prasat 
prováděn 
intenzívně, 
zejména v noci, 
při sklizních a 
společných 
lovech.“ 
Na této schůzi 
byl přijat a 
představil se 
nám nový člen 
našeho spolku 
pan Lukáš 
Hruška, který 
se přistěhoval do Bukovna a stále je aktivním 
členem MS Jizera Předměřice. 
Zástupcem OMS Mladá Boleslav L. Jírou byla 
zmíněná změna v prezentaci trofejí okresu, 
kde dříve byla v prostorách boleslavského 
hradu. Od letošního roku by měla být tato 
výstava putovní. Letos tedy můžete navštívit 
Velké Všelisy, kde ve dnech 29. 5. -1. 6. v 
kulturním domě budou 
k vidění všechny trofeje ulovené zvěře za 
loňský myslivecký rok a v sobotu 2. 6. s 
doprovodným programem. 
Letošní sběr odpadků jsme uspíšili, vzhledem 
k teplotám se příroda začíná probouzet 
mnohem dříve. Rozdělili jsme si úseky od 
Dalovic, Michalovic a Katusic směrem k 
Bukovnu a Línům. Posbírali jsme znovu celý 
kontejner odpadů. Nalezený odpad v nás 
vyvolává zlost, když vidíme, že lidi nejsou líní 
odvézt svůj odpad do přírody místo na 
skládku, kam patří. A když víme, že jsme daný 
úsek uklidili a už na nový den můžeme vidět 
další plechovky a plastové lahve nebo 
odhozené pytle s domovním odpadem… 
Never ending story. 

                                                                                                                          
Zapsal: Ing. E. Škořepová 
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Vlastenecko - dobročinná sdružená obec 
baráčníků  
má 47 členů, pravidelně se scházíme každý 
první pátek v měsíci. Na těchto sezeních 
probíráme, jak se akce, které jsme pro vás 
připravili, podařily a diskutujeme nad 
nedostatky, abychom se jich příště vyvarovali.  
Náš spolek přísluší k V. župě Václava Budovce 

z Budova. Při setkáních s tetičkami a sousedy 
z okolních baráčnických obcí víme, že nemají 
tak „vynikající“ vztah se svými obecními úřady 
jako my, tím to děkujeme zastupitelům za 
podporu.  
Srdečně vás všechny zveme na slet čarodějů a 

čarodějnic, který se koná 30. dubna 

SDH plný energie a plánů pro rok 2024  
Ve dnech 6. 1. 2024 se v sokolovně v Bukovně 
konala výroční valná hromada SDH, které se 
účastnili všichni členové sboru i hosté. Hlavním 
cílem bylo seznámit přítomné s činností sboru 
v roce 2023 a představit plány na nadcházející 
rok 2024. Mezi plánované události pro tento 
rok patří pořádání hasičské soutěže, účast na 
celostátním setkání historických praporů SDH v 
Telči dne 15. 6. 2024 a aktivní zapojení do akcí 
pořádaných v rámci okrsku č. 20. Součástí 
závazku na valné hromadě byla také 
organizace kulturních akcí pro obec a 
pravidelná účast na brigádách. 
Dne 10. 2. 2024 uspořádal SDH Bukovno 
hasičskou brigádu, která měla za cíl pokácet 
starý ovocný 
sad. Do 
brigády se 
zapojilo 10 
hasičů spolu 
s dalšími 
občany obce, 
čímž došlo 
nejen k 
úklidu dané 
oblasti, ale 
také k 
posílení 

společenských vazeb a ukázání síly společné 
práce. Následně, dne 23. 3. 2024, se konala 
další brigáda, tentokrát zaměřená na úklid 
stejného prostoru - bývalého ovocného sadu 
pod dětským hřištěm vedle cesty do Močidel, 
které se zúčastnilo 6 hasičů. 
SDH Bukovno se také účastnil výroční valné 
hromady okrsku č. 20, která se konala v 
Katusicích dne 3. 2. 2024. Okrsek č. 20 
zahrnuje sbory SDH Katusice, SDH Kováň, SDH 

Spikaly, SDH Bělá pod Bezdězem, SDH 
Březovice, SDH Sudoměř, SDH Březovice a SDH 
Bukovno. Mezi plánované akce okrsku č. 20 v 
roce 2024 patří okrsková soutěž v Sudoměři 
dne 25. 5. 2024, soutěž požárního sportu v 
Bukovně dne 11. 5. 2024, soutěž požárního 
sportu v Krásné Vsi dne 29. 6. 2024 a soutěž 
TFA v Katusicích Václava Cinkla dne 28. 9. 
2024. 
Dne 6. 4. 2024 plánujeme uspořádat sběr 
železného šrotu pro obce Bukovno a Líny. 
Touto formou chceme informovat občany o 
naší plánované akci a současně žádáme o jejich 
pomoc při přípravě železného šrotu. 
V současné době intenzivně připravujeme naše 
ženské družstvo na nadcházející sezónu a 

držíme našim děvčatům palce. 
Dále bychom rádi informovali veřejnost, že v 
současnosti probíhá stavba nové hasičské 
zbrojnice, kterou zaštiťuje obecní úřad v 
Bukovně. Tato moderní a dobře vybavená 
zbrojnice bude sloužit nejen našemu sboru, ale 
také celé obci a přispěje k efektivnějšímu 
zvládání místních nouzových situací.  

Ing. Ondřej Čuban 
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Rybaři 
9. března jsme uspořádali brigádu u vodních 
nádržích v Bukovně a v Línech. Jaro je vždy čas 
úklidu po zimě, a tak jsme nelenili a vyrazili. I 
když nám počasí nepřálo, sešlo se dost mladých 
rybářů, kteří vyčistili vodní plochy, okolí a také 
přilehlé parky.  

Děkuji všem za aktivitu a ostatní prosíme, aby 
odpadky vyhazovali tam, kam patří. A aby ti, co 
chodí lovit ryby, udržovali pořádek.  
Srdečně vás zvu na Dětské rybářské závody do 

18 let, které se konají 20. dubna v Línech.  
Prezentace do 8:00, je nutné přihlášení 
z důvodu kapacity nádrže. 
Hlaste se prosím na tel. 773 879 455 Petr 
Šelbický st. 
Samotný závod 8:15-13:00 
Poté proběhne slavnostní vyhlášení vítězů, kteří 
získají hodnotné ceny. 
Tím to děkuji za podporu obecnímu úřadu. 

Petr Šelbický st. 
Petrův zdar. 

ZAJÍMAVOSTI Z OBCÍ 

Trnka obecná (Prunus spinosa) neboli slivoň 
trnka, někdy slivoň trnitá, je listnatý keř, řidčeji 
malý strom, pocházející z Evropy, Asie a 
severní Afriky. Patří do 
čeledi růžovitých (Rosaceae).  Trnka obecná je 
hustý 

rozložitý keř dosahující obvykle výšky 2 metry. 
Ve výjimečných případech může ovšem 
dosáhnout až 5 metrů. Kmínky rostou pomalu 
a odumírají již po 20–40 letech. Keř se dokáže 
masivně šířit pomocí kořenových výběžků a 
vytvářet rozsáhlé porosty. 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Ke%C5%99
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HISTORIE OBCÍ 

Kronika pokračování rok 1950 
Práce místního národního výboru- se i v roce 
1950 zabývala převážně zajišťováním plnění 
zemědělské výroby. Na mnohé usedlosti museli 
být získávány pracovníky, alespoň na zdolání 
špičkových prací, jako je jednocení cukrovky, 
žně a výmlat. Tak zde pracovali poprvé dělníci 
z různých závodů z Mladé Boleslavě a některým 
místním ženám byl nucen národní výbor dávat 
příkaz k práci dle zákonitých výměrů. Přesto 
však hospodářství chátrala a proto došlo 
k předávání usedlostí k státním statkům. Na 
zdolání žní byla zřízená zvláštní komise a 
proveden organizační plán dle několika úseků. 
Ve žních se opět mlátilo také v noci a toho roku 
splnila obec Bukovno poprvé kontingent obilí 
na 108% v celku. Za to dodávku mléka za I. 
pololetí splnila obec pouze na 75%. Sklizeň 
cukrovky se toho roku protáhla nepřízni počasí 
a nedostatkem pracovních sil až do 10. 
prosince.  
Nové složení místního národního výboru- dle 
organizačního řádu pro národní výbory byl dne 
9. června zasedáním národního výboru zvolen 
celý nový 24. členný místní národní výbor dle 
návrhu akčního výboru národní fronty, když byl 
předtím celý dosavadní národní výbor odvolán. 
Předsedou místního národního výboru byla 
zvolena jednohlasně Miloslava H. narozená 
1924, povoláním pracovnice okresního sdružení 
jednotného svazu českých zemědělců. V pořadí 
je to již třetí předseda národního výboru od 
poúnorových dnů a pátý předseda od května 
1945. Současně zvoleny nové komise: 
bezpečnostní, zemědělská, trestní, vyživovací, 
zdravotní, kulturní a jiné. 
Zrušení újezdů škol a místní školní rada- na 
základě výnosu ministerstva školství zrušeny 
školní újezdy a místní školní rady. Starost o 
školu tak přechází plně na národní výbor. Však 
více jak rok trvalo, než poslední školní rada dala 
do pořádku účetní uzávěrku za rok 1949. 
Vydávání občanských průkazů- v tomto roce 
jsou všem občanům starším 15. ti let vydávány 
nové občanské průkazy, náhradou za dosavadní 
z doby protektorátu. Na národním výboru je tak 
živo – zvlášť matrikář má napilno, protože si 

lidé vyžadují doklady z matrik, především rodné 
listy. Sčítání lidu a jeho výsledky- v tomto roce 
bylo celostátně provedeno sčítání lidu. 
K tomuto jmenována komise, která obdržela 
potřebné školení - avšak výsledky byly 
desolátní, protože se sčítáním občanů 
provádělo se též sčítání pozemků, číslování 
parcel a jiné úkoly a komise zapisovala to, co 
jim kde který občan řekl. Nic nebylo doloženo, 
tak byl správný jen výsledek sčítání lidu a ten 
byl celkem na naši vesnici 617 osob. 
V další práci dočteme se v zápisech o tom, že za 
třešně bylo utrženo 28 633,-Kč, za jablka 
30 442,-Kčs. Bylo provedeno též přecejchování 
obecní váhy, tato uzamčena a váží se za 
poplatky 5,-Kč za jednu fůru. Na družstevní 
prádelnu dal národní výbor 25 000,-Kč. 
Mnohým rolníkům nebyly vydány šatenky a 
potravinové lístky z důvodu nesplnění dodávek. 
Kulturní všehochuť- ples TSO Sokol byl 7. ledna. 
Ples vesnické organisace KSČ pak 21. ledna. 
Hasičský ples konal se 18. února a poslední 
lumpácký bál konal se za pořadatelství obce 
baráčnické 24. února. Dne 5, března sehráli zde 
divadelníci z Mladé Boleslavi hru Maloměšťáci a 
19. března ochotníci z Plužné hru Její 
pastorkyňa. TSO Sokol sehráli 16. dubna 
veselohru Podskalák. 1. května společné oslavy 
1. máje za účasti 182 osob, 5. a 9. května oslavy 
dne povstání a dne vítězství, májová veselice 
dne 14. května uspořádala obec Baráčníků 
slavnost odhalení májky spojenou s oslavou 
svátku matek. TSO Sokol sehrál další divadlo 
Jedenácté přikázání a ochotníci z Debře nad 
Jizerou hru Gazdina roba. Všechny spolky 
uspořádaly i letošního roku obvyklé zájezdy po 
památných místech vlasti. Dále konány obvyklé 
příležitostné taneční zábavy: pouťová, 
dožínková, posvícenská a jiné. 
Ostatní drobnosti z letošního roku- silnice 
Dalovice – Bukovno byla po dlouhé době opět 
válcována, ale nebyla to prý ta kvalita jako při 
posledním válcování, což se také poznalo již 
v příštím roce, kdy na silnici byly již hluboké 
výmoly. Zavedla se telefonní linka do myslivny 
Suchá lesnímu Miláčkovi. Myslivna Suchá je 
připojena na poštovním úřadě v Katusicích a 
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myslivna Na Dole má samostatnou linku. 
Telefon vede přes Bukovno, Skalicemi dolů po 
lukách do myslivny. Dne 5. července hořel za 
chalupou čp. 35 stoh slámy, který zapálili děti 
maďarských dělníků, když někde doma vzali 
nepozorovaně zápalky. Oheň byl včas 
zpozorován a tak bylo zamezeno dalšímu 
neštěstí. Po odchodu trafikanta Ondřeje G. 
Z Bukovna do Mladé Boleslavi byla trafika 
předána po místních bojích mnohých uchazečů 
bývalému obchodníku v Bukovně Josefu P., 
který kuřivo prodával v konsumě v čp. 72 a 
později k tomu měl zde i mléko. Od něho 
přešel později prodej tabákového zboží na 
Jednotu. Dvůr Michalovice, který byl v roce 
1948 zabrán majiteli a předán semenářské 
stanici, byl v tomto roce předán státním 
statkům a ty v zájmu rozšíření půdy, sjednali si 
s rolníky v Bukovně dohodu o předání 36 ha 
polí zpět k statku Michalovice, kteréžto 
pozemky v roce 1947 a 1948 obdrželi v rámci 
revise první pozemkové reformy. Jednalo se o 
pozemky u Čihadel v katastrálním území obce 
Bukovno. V tomto roce odchází na trvalou 
dovolenou farář Dr., Boh. Karel D. náhradou za 
něj dochází sem mladý farář z Kováně, avšak 
ani ten tu dlouho nebyl. Později jej vystřídal 
farář z František Š. Z Kosmonos. Do prázdného 
bytu na faře se odstěhovala rodina místního 
školníka Josefa G., když se předtím 
odstěhovala i bývalá kuchařka faráře. V den 
Božího těla a Páně zapomněla slavná, počestná 
obec Línská na svoji povinnost strojení jednoho 
oltáře, který každým rokem podle staré úmluvy 
poctivě a zbožně strojila a to střídavě u v čp. 15 
a čp. 45. byl z toho velký poprask, rozladění a 
zbytečné spory místních katolíků, protože 
teprve v 9 hodin dopoledne, těsně před 
započetím průvodu, se musel oltář narychlo 

ustrojit a podle toho také vypadal. Katoličtí 
předáci se na Línskou obec katolíků nějaký čas 
hněvali, ale Pán Bůh to zase po čase srovnal. 
Tělocvičná jednota Sokol v tomto roce pořádá 
poprvé turnaj v házené nazvaný Memoriál 
Mirka Kulmana . Je to památka na svého člena, 
který vinou úrazu utrpěného za války při náletu 
na Mladou Boleslav, později zemřel. Turnaje se 
zúčastnili všechny složky házené z kraje. 
V tomto roce se zase po dlouhé době 
pomaloučku rozvíjí stavební ruch- stavba 
chléva, špýcharu a kolny v čp. 84, nová střecha 
v čp. 1. dochází také k prodeji a koupi domů čp. 
73, čp. 140. V čp. 94 si paní N. chtěla otevřít 
další hostinec, ale národní výbor to nepovolil, 
domnívající se, že jeden hostinec v obci je až 
dost.       
Vražda a sebevražda na Dolením konci- dne 24. 
února stala se vzrušující věc. Zemědělský dělník 
Petr V. stáří 27 roků, zastřelil ranami z pistole 
na Dolením konci vsi před čp. 2 a 50 asi 14. ti 
letou Milenu N. Stalo se to ve 3 hodiny 
odpoledne, kdy jmenovaná šla od vlaku 
z Mladé Boleslavi, ze školy, kdy se předtím 
krátce zdržela u své babičky Anny N. Sám se 
pak zastřelil tou samou zbraní ranou do prsou. 
Po shluku lidí, kteří se na místo činu rychle 
seběhli, byla ve smrtelném zranění převezena 
do nemocnice, kde ještě týž den v noci skonala. 
Sebevrah byl převezen do márnice na místní 
hřbitov. Pohřeb zavražděné konal se v Bukovně 
za velké účasti lidu. Příčina trestného činu byla 
dle šetření milostný poměr vraha k nezletilé, i 
když zde byl na závadu značný věkový rozdíl a 
pak jmenovaná chodila přeci ještě do školy.   
Statistika v číslech- narodilo se 10 dětí, sňatky 
uzavřelo 8 párů, zemřelo 13 občanů. 

                                                                                                                             

Výpis z kroniky obce B. Dvorský 
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KALENDÁRIUM 

12.března - na svatého Řehoře, čáp letí od moře. A doletěl až k nám. 

Za fotografie děkujeme 
Davidu Šlamborovi a 
Honzovi Hurtovi. P.S.: 
pánové, víte co znamená, 
když letí čáp? :) 

PLÁN AKCÍ 

20. dubna - dětské rybářské závody v Línech 
30.dubna - slet čarodějnic a čarodějů 
22.června - dětský den v Línech 
22.června - letní kino v Bukovně 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

90 LET 
Hladíková Helena Bukovno 
Dobrá Miluše  Bukovno 
 
80 LET 
Molnár Mikuláš Bukovno 
 
70 LET 
Polmová Věra  Bukovno 
Jakubec Zdeněk Bukovno 
 

NOVÍ OBČÁNCI 
Grunclová Lucie Líny 
Šťástka Radim  Líny 
 
 
Jména jsou zveřejněna na 
základě předchozího souhlasu. 

Tento zpravodaj vydal obecní úřad v Bukovně 
 
Příští číslo vyjde v červnu 2024. Všechny Vaše připomínky můžete zasílat na mail obec@bukovno.cz, nebo 
přineste na obecní úřad. 
 
Pokud máte zájem o elektronickou verzi Zpravodaje, můžete si jej zdarma stáhnout na stránkách obce 
www.bukovno.cz 
 
Evidenční číslo: MK ČR E 23365 


